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Corina Popescu: Transelectrica ar putea capata functia de single buyer pentru

achizitia de energie pentru acoperirea pierderilor

Asociatia Companiilor de Utilitati din Energie (ACUE) a propus ca Transelectrica sa capete functia de

single buyer pentru achizitia energiei electrice necesare acoperirii pierderilor pentru distribuitori, potrivit

Corinei Popescu, director general al Electrica.

"Achizitia de energie electrica pentru acoperirea pierderilor pentru un distribuitor nu reprezinta un business core.

Este un cost care influenteaza tariful de distributie pe care lucreaza operatorii, dar nu aduce teoretic niciun

beneficiu. În ultima forma de reglementare, ANRE ne-a pus sa concuram noi între noi, distribuitorii, si ei vor

recunoaste doar acel pret de achizitie care e sub o limita. Deci eu, daca nu am strategie, nu gasesc energie electrica

sa o cumpar în piata, sunt un grup care nu am productie la nivelul grupului, practic sunt expusa la modul în care

evolueaza pretul pe platformele OPCOM. Desi ar trebui sa fie un pret recunoscut, poate sa mi-l recunoasca partial.

Şi atunci am avut o discutie la nivelul asociatiei (Asociatia Companiilor de Utilitati din Energie nr) cum s-ar putea

sa avem toti un tratament nediscriminatoriu. Concluzia a fost ca Transelectrica, care e neutra din perspectiva

celorlalti operatori de distributie, care mai avem si activitatea de furnizare, ar putea sa capete acea functie de single

buyer. E nevoie de o modificare în cadrul de reglementare si în legislatie pentru a se implementa acest lucru", a

explicat Corina Popescu.

Ea a subliniat ca a fost transmisa o scrisoare la DG Energy, care a raspuns ca nu vede un impediment în

implementarea acestui concept.

"Primul lucru pozitiv este ca noi, ca si asociatie, am transmis o scrisoare la nivelul DG Energy, cei care practic se

ocupa cu partea aceasta la nivel european, iar dumnealor ne-a spus ca nu ar vedea un impediment în implementarea

unui asemenea concept. Implementarea conceptului ar echilibra pozitiile si nu ne-ar mai pune pe noi sa ne

concuram în piata în momentul în care am cumpara energia pentru CPT (consum propriu tehnologic)", a spus

directorul Electrica.

Aceasta a precizat ca ACUE a propus Transelectrica deoarece, în momentul în care este împuternicit cineva sa

cumpere i se dau anumite informatii comerciale si, pentru a nu exista vreun dubiu la un moment dat ca cel care va

desfasura aceasta activitate va putea folosi informatiile în interesul companiei pe care o reprezinta, s-a optat pentru

transportatorul de energie.
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